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معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی 
مازندران:

به ارتقای سلامت مردم متعهد هستیم

معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی مازندران 
با  سلامت  ملی  هفته  ریزی  برنامه  جلسه  در 
اشاره به شعار امسال با عنوان "سلامت خانواده 
و مردمی سازی سلامت"، بر اهمیت سلامت در 
جامعه و محوریت مردمی سازی سلامت تاکید 
و  ارزشمند  سرمایه  یک  سلامتی  گفت:  و  کرد 
مفید برای زندگی است و بدون آن نمی توان از 
دیگر نعمت های زندگی بهره مند شد.  دکتر رضا 
صفری عربی تصریح کرد: همه ما در قبال حفظ و 
ارتقای سلامت خود و جامعه مسئول هستیم و با 
انتخاب سبک زندگی سالم، رعایت بهداشت فردی 
و اجتماعی و مشارکت در برنامه های بهداشتی 
می توانیم به جامعه ای سالم و پویا کمک کنیم. 
رئیس مرکز بهداشت استان با بیان اینکه با تعهد 
به ارتقای سلامت مردم برنامه های متعددی در 
طول هفته ملی سلامت اجرا می شود، از افزایش 
سواد سلامت جامعه، ارتقای رضایتمندی مردم 
از خدمات بهداشتی و درمانی و توسعه عدالت 
در سلامت بعنوان اهداف این برنامه ها یاد کرد و 
تاکید کرد: در تبیین سلامتی به عنوان یک حق و 
مسئولیت اجتماعی ضرورت دارد به سلامتی آب 
و غذای مصرفی و هوای سالم و محیط زیست و 

پایداری منابع نیز توجه شود.

نشست مدیرعامل شرکت توزیع 
نیروی برق گلستان با مدیرکل بنیاد 

مسکن استان برگزار شد
برق گلستان  نیروی  توزیع  مدیرعامل شرکت 
انقلاب اسلامی استان  بنیاد مسکن  با مدیرکل 
دیدار و گفت وگو کرد.به گزارش روابط عمومی 
شرکت توزیع نیروی برق گلستان، در این دیدار 
تعامل و تسهیل در همكاری های دو جانبه جهت 
تامین برق پروژه های اقدام ملی مسکن بررسی 
و چگونگی حركت های اساسی در ارائه خدمات 
زیربنایی تشریح شد .سیداحمد موسوی تعامل با 
مدیران دستگاه ها و سازمان های خدمات رسان را 
گامی مهم و اساسی در تسهیل اجرای پروژه ها و 
طرح های زیربنایی در منطقه دانست و تصریح 
كرد: بحمداله با ارتباط خوبی كه با بنیاد مسكن 
انقلاب اسلامی داریم امیدوارم بتوانیم در راستای 
خدمت رسانی بهتر به مردم حركت شایسته ای 
انجام دهیم و پروژه های اقدام ملی مسکن در 
سطح شهرستان های استان که از اقدامات مهم 
دولت مردمی می باشد مشکلات مربوطه را به 
مهندس  ادامه  در  کنیم.  برطرف  احسن  نحو 
حسینی مدیرکل بنیاد مسکن استان افزود :امروز 
اینکه پروژه های اقدام ملی مسکن  با توجه به 
بنیاد مسکن و راه و شهرسازی در حال  توسط 
انجام می باشد ، می طلبد شرکت برق استان در 
این راستا یاری رسان این مجموعه باشند تا بتوانیم 

با کمک هم مشکلات موجود را برطرف سازیم.

اولین جلسه کمیسیون کشاورزی اتاق 
بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 

گرگان درسال 1403
هامان هاشمی در نخستین جلسه  کمیسیون 
و  معادن،  صنایع،  بازرگانی،  اتاق  کشاورزی 
کشاورزی گرگان در سال 1403 اظهار کرد:مزارع 
کلزا و جو عملکرد با توجه به بارش های بسیار 
خواهد  خوبی  عملکرد  بودیم  شاهد  که  خوبی 
داشت.رئیس کمیسیون کشاورزی اتاق بازرگانی 
این  برای خرید  آمادگی لازم  به ضرورت  گرگان 
محصولات و همچنین لزوم قیمتگذاری مناسب 
برای جو اشاره کرد و افزود: برای رفع مشکلاتی 
خرید دانه های روغنی قرار بر این شد تا مکاتباتی 
انجام شود و همچنین مکاتباتی هم برای مشخص 
توسط  محصول  این  خرید  و  جو  قیمت  شدن 
پشتیبانی امور دام انجام خواهد شد.وی گفت: 
مبارزه با شیوع بیماری های قارچی در محصول 
انتظار  با اهمیت است و  سیب زمینی و گندم 
داریم در اولویت ها باشد. وی به همراهی جدی 
تاکید کرد و  با بخش خصوصی  تر دستگاه ها 
گفت: با تغییر رویکرد و با تصمیم سازی منطقی 
بخش  در  را  بیشتری  های  ظرفیت  توان  می 

کشاورزی فراهم کرد.

تأمین 43 درصد افزایش تولید 
مناطق نفتخیزجنوب در سال 1402 

توسط شركت نفت و گاز كارون

گاز  و  نفت  برداری  بهره  شرکت  مدیرعامل 
نفت  تولید  افزایش  درصد   43 گفت  کارون 
نفتخیز  مناطق  ملی  شرکت  در  گرفته  صورت 
جنوب در سال 1402 توسط شرکت کارون انجام 
شده است.حسن شهروئی در تشریح خبر فوق 
برنامه ریزی و  با  اظهار داشت: در سال 1402 
های  کاستی  علیرغم  و  جهادی  اقدامات  انجام 
موجود، افزایش تولید شرکت بهره برداری نفت و 
گاز کارون دربخش چاه های توسعه ای، تعمیری 
و ترمیمی به میزان حدود 233 هزار بشکه در 
روز بوده که منجر به تحقق بیش از 100 درصدی 
برنامه تولید این شرکت گردید . مدیرعامل شرکت 
زحمات  از  قدردانی  ضمن  کارون  گاز  و  نفت 
کارکنان تلاشگر این شرکت و تعامل و همکاری 
مدیریت های ستاد مناطق نفتخیز جنوب، افزود: 
میزان افزایش تولید صورت گرفته در شرکت نفت 
و گاز کارون در سال 1402 معادل 43 درصد کل 
افزایش تولید شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب 
بوده است. مهندس شهروئی گفت: دستیابی به 
رقم بیش از 100 درصدی برنامه تولید در شرکت 
نفت و گاز کارون مرهون همت و تلاش مضاعف 
همکاران و حمایت های مدیرعامل و مدیریت 
های ذیربط در شرکت ملی مناطق نفتخیز جنوب 
در اجرای پروژه های پشتیبانی از تولید این شرکت 
می باشد که بخشی از این اقدامات با استفاده 
تولید  و  بنیان  دانش  های  شرکت  ظرفیت  از 
چندفازی،  های  تلمبه  نصب  که  بوده  اول  بار 
راه  منصوری،  نمکزدایی  حرارتی  مبدل  نصب 
اندازی ردیفC نمکزدایی اهواز متمرکز با ظرفیت 
روزانه 55 هزار بشکه ، انجام 31 فقره اصلاحیه 
فرآورشی روی خطوط انتقال نفت و گاز، تعمیر 
اساسی 224 تجهیز ثابت و دوار، راه اندازی 15 
ایستگاه حفاظت کاتدی، توپکرانی 40 هزار متر 
پساب  درصد   91 از  بیش  تزریق  لوله،  خطوط 
تولیدی به چاه های تزریقی و استحصال بیش 
از 98 درصد گازهای همراه نفت بخشی از این 
اقدامات می باشند. شركت بهره برداری نفت و 
گاز كارون بزرگترین شركت تولیدی تابعه شركت 
تولیدی  توان  با  جنوب  نفت خیز  مناطق  ملی 
از یك میلیون بشكه نفت در روز است  بیش 
که مسئولیت راهبری و استحصال نفت و گاز 
از میدان های نفتی اهواز، منصوری، آبتیمور و 

رامین را بعهده دارد.

افزایش ظرفیت و بهینه سازی پست 
برق فوق توزیع عبدالخان در 

شهرستان کرخه 
منطقه ای  برق  شرکت  بهره برداری  معاون 
خوزستان گفت: پست برق فوق توزیع عبدالخان 
در شهرستان های کرخه و شاوور به علت پرباری 
وافت ولتاژ مناطقی از شهرستان های مذکور و 
همچنین تامین برق پایدار، ضمن بهینه سازی، 
پیدا کرد. علی اصغر خدامراد  افزایش ظرفیت 
 33 به   132 برق  پست  کرد:  بیان  منگری 
کیلوولت عبدالخان کرخه با هدف تامین برق این 
شهرستان در تابستان از ۶0 به 80 مگاولت آمپر 
افزایش ظرفیت پیدا کرد. وی با بیان اینکه در این 
پروژه بهینه سازی و افزایش ظرفیت یک ترانس 
50 مگاولت آمپری جایگزین یک دستگاه ترانس 
30 مگاولت آمپری شده، تصریح کرد: علاوه بر 
افزایش ظرفیت، پست مذکور بهینه سازی شده 
و در خروجی هر دو ترانس پست بریکر مین 
نصب گردیده و سیستم حفاظت و کنترل پست 
شرکت  بهره برداری  معاون  است.  شده  اصلاح 
یک  نصب   افزود:  خوزستان  منطقه ای  برق 
دستگاه ترانس مصرف داخلی جدید ، تعویض 
برقگیرهای سر خط 132 کیلوولت، نصب تابلو 
احداث  1و2،  ترانس  کنترل  و  حفاظت  های 
 CT ،فونداسیون های ترانس قدرت، ترانس زمین
های 132 کیلوولت ترانس و بریکرهای خروجی، 
احداث کانال کابل های کنترل و حفاظت از دیگر 

اقدامات انجام شده در این پروژه بوده است.
با  اقدام  این  کرد:  تصریح  منگری  خدامراد 
هزینه ای بالغ بر 717 میلیارد ریال با  کار شبانه 
انجام  ممکن  زمان  در حداقل  و جهادی  روزی 
گرفته تا پاسخگوی تامین بار شهرستان کرخه در 

تابستان پیش رو باشد.

داشت  اظهار  سخنانی،  محمدرضا هادوی در 
: باتوجه به طرح توسعه، محدودیت ها و کوهستانی 
بودن خرم آباد قطعاً باید به سمت وسوی مدیریت کردن 
خیابان های این شهر حرکت کرد که یکی از راه ها این 
پل های  از  استفاده  با  بتوان  تقاطع ها  در  که  است 
یک سطحی، دوسطحی و … ترافیک را هدایت و روان 

کرد.
وی دررابطه با ضرورت احداث پل روگذر در خیابان 
»شریعتی«، عنوان کرد: در راستای روان شدن مسیر 
»شریعتی«  خیابان  در  موجود  ترافیک  و  ترددها 
خرم آباد، طبق اولویت های مدنظر گرفته شده احداث 
این تقاطع ضروری و جز اولویت های شهر به حساب 
می آید؛ چراکه یکی از خیابان های پرتردد داخل شهری 
است و در فصول خاص مسافرانی از خارج استان از 
طریق این خیابان وارد شهر خرم آباد می شوند و یکی از 
شریان های اصلی شهر است؛ بنابراین در تقاطع های 
اصلی مانند خیابان »شریعتی« قطعاً باید به دنبال 

پل های روگذر باشیم.
)ص(،  خاتم  قرارگاه  سازه  راه  مؤسسه  مدیرعامل 
این  در  که  است  این  روگذر  مزایای  از  یکی  افزود: 
مسیر محل ترددها به صورت دوربرگردان، چپ گرد، 
راست گرد و به صورت مستقیم از میدان امام خمینی 
)ره( به سمت کوی فلسطین ایجاد شده است و باید به 
این نکته مهم توجه کرد که آثار باستانی »سنگ نوشته« 
اگر  و  دارد  قرار  پروژه  این  از  بسیار کمی  فاصله  در 
به جای روگذر، زیرگذر احداث می شد محدودیت ها و 
مشکلاتی را به وجود می آورد و باتوجه به اختلاف سطح 
و مبلمان شهری می توان یک دید خرم آباد شناسی 

داشته باشیم.
این  افزود:  پروژه،  این  سازه  هادوی دررابطه با نوع 
پروژه ترکیبی از سازه های بتونی و فلزی است و بر 
گرفته شد،  مدنظر  که  نقشه سازه  اساس جانمایی 
طول این روگذر 370 متر با پنج نقطه حفاری به عنوان 
فونداسیون سازه و با اوج ارتفاعی ۶ و نیم متر است 
که از زیر آن تردد صورت می گیرد و شیب پروژه 7.9 
درصد، عرض تمام شده به صورت مایل 1۶.20 متر و 
به صورت عمود 15.25 متر است، در هر باند دو لاین 
رفت و دو لاین برگشت داریم که هر لاین 7.10 متر 

است.
وی در زمینه مقدار اعتبار برای احداث این پروژه، 
اظهار داشت: اعتبار پیش بینی شده برای این پروژه 
150 میلیارد تومان بود ما در این پروژه مهندسی ارزش 
و مدیریت هزینه را ملاک قرار دادیم، برای مثال در 
طراحی 4۶ حفاری شمع در نظر گرفته شده بود که 
این مقدار به 2۶ عدد کاهش پیدا کرد و در زمینه های 
دیگر رویکرد مهندسی ارزش موردتوجه قرار گرفت و 
کنترل هزینه انجام شد و در این پروژه دو شیفت کار 
انجام شد و هزینه های طولانی شدن پروژه و هزینه های 
دیگر کاهش پیدا کرد که در این راستا تاکنون مبلغ 130 
 میلیارد تومان اعتبار برای این طرح هزینه شده است.
که  بود  این  بر  ما  سعی  پروژه  این  در  گفت:  وی 
مدیریت منابع انسانی را انجام دهیم و باتوجه به اینکه 

پروژه شهری است باید نیروها را بر اساس تخصص و 
نیاز تعریف کنیم که در روند احداث این روگذر حدود 
۶0 نفر به صورت مستقیم مشغول به فعالیت بودند و 
به صورت غیرمستقیم افراد زیادی در این پروژه ما را 

همراهی کردند.
)ص(،  خاتم  قرارگاه  سازه  راه  مؤسسه  مدیرعامل 
پروژه  این  ویژگی های  و  افتخارات  از  یکی  افزود: 
بومی سازی کارکنان است، قرارگاه خاتم با توجه علم 
و دانش روز از ظرفیت های مختلف مناطق استفاده 
می کند و در پروژه های گوناگون از نیروهای بومی بهره 
می برد و افرادی که در رشته ها و تخصص های مختلف 
دانشگاه را به اتمام می رسانند را فراخوانی کردند برای 
دارد  وجود  که  را  آنچه  باتجربه  افراد  کنار  در  اینکه 
به عنوان یک علم تجربی بیاموزند و از آن ها به عنوان 
ظرفیت برای هر استانی استفاده می کنند و این افراد 
با موضوعات  از نوع روش اجرا، تخصص و طراحی 
فنی یک مهندس زبده و کاردیده آشنا شدند، در این 
آزمایشگاه،  مشاور،  طراحی،  زمینه  در  ما  مجموعه 
مدیریت و … از متخصصان شهر خرم آباد و استان 

لرستان استفاده کردیم.
هادوی، تصریح کرد: در این پروژه در همه زمینه های 
تخصصی از افراد بومی استان استفاده شد و با علم 

و فن بروز و کارکنان صددرصد بومی به اتمام رسید.
تصریح  پروژه،  این  وی دررابطه با استانداردسازی 

کرد: باتوجه به عرض باند، مسیر روان و شیبی که برای 
پروژه در نظر گرفته شده مسیر ایمنی و روانی وجود 
دارد، حفاظ هایی از طرفین نیز در نظر گرفته شده و 
و  رعایت شده  موجود باتوجه به ارتفاع  دیوارهٔ  ایمنی 
در وسط پروژه نیز ایمنی در نظر گرفته شده است و 
سعی شده پایین روگذر با مسیرهایی در منطقه که 
تردد صورت می گیرد هم خوانی داشته باشد و وضعیت 
مسیر مستقیم، چپ گرد، راست گرد و دوربرگردان ها 
هم مسیر و ایمنی خوبی دارند، در اجرای این طرح 
ایمنی خوبی حاکم بود که به لطف خدا این پروژه بدون 
هیچ گونه حادثه و اتفاق ناگوار و تلخی به سرانجام 
رسید. مدیرعامل مؤسسه راه سازه قرارگاه خاتم )ص(، 
به عنوان  که  پل هایی  تمام  پایین  در قسمت  گفت: 
تردد  برای  را  مسیر  می توان  می شود  ساخته  روگذر 
طراحی کرد که از بعضی ها از آن ها به عنوان پارکینگ و 
منبعی برای درآمد مازاد استفاده می کنند، ما در اینجا 
چشم به این مورد درآمدی نداشتیم و از قسمت پایین 
این پروژه به عنوان فضای سبز برای زیبایی استفاده 

شد.
فضای  در  شده  پخش  فیلم  رابطه  هادوی در 
مجازی دررابطه با برخورد یک ماشین سنگین با روگذر، 
عنوان کرد: در این پروژه چهار دهانه داریم که یکی 
از آن ها به سمت »سنگ نوشته« است، سعی کردیم 
ماشین های سبک و داخل شهری از دوربرگردان این 

همیشه  محدودیت ها  برای  کنند،  استفاده  روگذر 
راهنما وجود دارد و برای ماشین های سنگین با ارتفاع 
قضیه  این  و  داریم  ارتفاع  در  محدودیت هایی  بالا 
به  موردنظر  راننده  متأسفانه  شده،  علامت گذاری 
که  اشتباه شد  دچار  و  نکرده  توجه  راهنما  و  علائم 
انعکاس های خلاف واقع و قضاوت های اشتباه از این 

موضوع صورت گرفته است.
پروژه،  مجاور  مغازه های  وی دررابطه با وضعیت 
چون  شهری  پروژه های  ساخت  روند  قطعاً  گفت: 
محصور شده است و مسدودشدن هایی در پی دارد، 
که  دارد  پی  در  بازاری  کسادی  کوتاه مدت  بازه  در 
پیشنهاد شد شهرداری عوارض یک ساله مغازه داران 

حاشیه پروژه را نگیرند و امیدواریم اجرایی شود.
)ص(  خاتم  قرارگاه  سازه  راه  مؤسسه  مدیرعامل 
با اشاره به اینکه مردم خرم آباد نجیب و قدرشناس 
ماندگاری  رفتار خوب مردم سبب  و همین  هستند 
است،  شده  لرستان  در  )ص(  خاتم  قرارگاه  بیشتر 
گفت: بنا است هم زمان با افتتاح این پروژه، کلنگ زنی 
پروژه تقاطع دو سطح امام رضا را در ابتدای ۶0 متری 

داشته باشیم.
همدلی  پروژه  این  خاص  ویژگی  گفت:  هادوی، 
مجموعه مدیران استان در سطوح مختلف تا مشاوران 
و حوزه های امنیتی و ادارات و رسانه ها بود که جای 

تشکر دارد.

مدیرعامل مؤسسه راه سازه قرارگاه خاتم:

۱۳۰ میلیارد برای احداث تقاطع »شریعتی« خرم آباد هزینه شد 
مدیرعامل مؤسسه راه سازه قرارگاه خاتم )ص( گفت: تا کنون 130 میلیارد تومان برای احداث تقاطع غیرهم سطح »شریعتی« خرم آباد هزینه شده است.

در راستای 
روان شدن 

مسیر ترددها و 
ترافیک موجود 

در خیابان 
»شریعتی« 

خرم آباد، طبق 
اولویت های 

مدنظر گرفته 
شده احداث 

این تقاطع 
ضروری و جز 

اولویت های 
شهر به حساب 

می آید

رییس کل دادگستری استان البرز:

اجرای  راستای  در  گفت:  البرز  استان  دادگستری  کل  رییس 
مصوبات سفر رییس قوه قضاییه کاهش 25 درصدی پرونده های 

معوق و مانده در استان محقق شد.
حسین فاضلی هریکندی گفت: یکی از مشکلات دادگستری کل 
استان البرز از ابتدای تشکیل آن، حجم بالای پرونده های مانده و 
مسن بوده که در سفر 17 فروردین سال گذشته رئیس قوه قضائیه 
به استان، در بند اول مصوبات سفر »لزوم برنامه ریزی، اتخاذ 
تدابیر و ابتکارات ویژه و تلاش مضاعف در راستای کاهش موجودی 
پرونده های استان البرز اعم از پرونده های مسن و پرونده های تازه 

تشکیل شده« گنجانده شد.
وی ضمن تبیین برنامه ریزی های انجام شده برای اجرای مصوبات 
سفر رئیس قوه قضائیه از ابتدای اردیبهشت سال قبل، با اشاره به 
اجرای بند اول این مصوبات مطرح کرد: با توجه به عنایت رئیس 

قوه قضائیه، اقدامات انجام شده و تلاش جهادی همکاران قضائی و 
اداری دادگستری کل استان البرز میزان پرونده های مانده در پایان 
سال 1402 نسبت به موجودی پرونده ها در ابتدای اردیبهشت ماه 

1402 کاهش 25 درصدی را نشان می دهد.
رئیس کل دادگستری استان البرز افزود: این کاهش 25 درصدی 
موجودی پرونده ها از اردیبهشت سال گذشته، معادل رسیدگی و 
کاهش بیش از 28 هزار فقره از پرونده های مانده استان، در حالی 
به دست آمده که در سال گذشته دادگستری کل البرز افزایش 11 
درصدی ورودی پرونده ها به مراجع قضائی استان را در مقایسه 
با سال قبل از آن داشته است؛ یعنی علاوه بر رسیدگی به این 11 

درصد افزایش، پرونده های سال های قبل نیز رسیدگی شد.
فاضلی هریکندی با بیان اینکه دادگستری کل استان البرز در 
برخی ماه های سال قبل رتبه های اول تا سوم را از نظر عملکردی 

در سطح کشور داشت مطرح کرد: این استان در اردیبهشت ماه با 
عملکرد مثبت 28۶۶ پرونده رتبه سه کشوری، در خرداد با مثبت 
2725 پرونده رتبه 2 کشوری و در تیر ماه با عملکرد 1151 پرونده 
رتبه سه کشوری را در رسیدگی به پرونده ها داشت. در آبان ماه با 
عملکرد مثبت 3053 پرونده رتبه یک کشوری، در آذر ماه با مثبت 
2733 رتبه 2 کشوری و در بهمن ماه با عملکرد 7919 رتبه نخست 
کشوری را در رسیدگی به پرونده ها و صدور رأی کسب کرد. وی 
خاطرنشان کرد: با توجه به برنامه عملیاتی سال 1402 دادگستری 
کل استان ها، شعب با موجودی بیش از 300 فقره پرونده در محاکم 
حقوقی، بیش از 400 فقره پرونده در شعب اجرای احکام و بیش 
از 200 فقره پرونده در سایر شعب، به عنوان شعب با موجودی 
آن  تشکیل  از  از یک سال  بیش  که  پرونده هایی  و  »نامتعارف« 

گذشته باشد، پرونده مسن و معوق شناخته می شوند.

ونده های معوق استان البرز ۲۵ درصد کاهش یافت پر

 استاندار یزد:
پیگیری مطالبات شهرستانهای کم برخوردار در راس اولویت های استان است

یزد- سیماصادقی مقدم- استاندار یزد گفت: رسیدگی به مسائل شهرستانهای کمتر برخوردار از جمله مروست در راس اولویت های 
استان است و همواره به توسعه و آبادانی این شهرستان اهتمام داریم.

»مهران فاطمی« در جمع خبرنگاران و فعالان فضای مجازی شهرستان نوپای مروست افزود: شهرستانهای کمتر برخوردار از 
جمله مروست در دولت سیزدهم در راس اولویتهای استان قرار دارند و در اعتبارات و پیگیری ها و مصوبات سفر مورد اهتمام 
ویژه هستند. استاندار از جلسات مکرر جهت پیگیری های مسائل شهرستان مروست خبر داد و گفت: پس از سفرهایی که به 
مروست داشتیم، بالغ بر پنج جلسه پیگیری با حضور مسئولان شهرستان در رابطه با مصوبات برگزار کردیم،همچنین جلسه 
دیگری با موضوع نهضت ملی در رابطه با شهرستان برگزار شد و این جدای از سفرهای معاونین استانداری به این شهرستان 
بوده است. وی به برگزاری نشست شورای اداری در شهرستان مروست برای پیگیری مصوبات شهرستانی اشاره و عنوان کرد: 
در رابطه با سرمایه گذاری در این شهرستان نیز جلسات مکرری داشتیم به طوری که تنها بالغ بر شش سفر به تهران برای موضوع 

تامین اجتماعی این شهرستان انجام داده ام.
فاطمی خاطرنشان کرد: براساس آخرین توافقات در خصوص موضوع درمانگاه تامین اجتماعی شهرستان مروست، علی رغم تمام پیگیری ها و اخذ دستور از 
سه وزیر نهایتاً مقرر شد که تامین اجتماعی، هزینه 32 تخت از بیمارستان ۶4 تختخوابی مروست که 32 تخت دیگر آن بر عهده معدن اسلالوم است را تقبل 

کرده و تمام خدمات درمانگاه تامین اجتماعی را نیز به صورت پایدار در این مرکز درمانی ارائه کند.
استاندار با بیان این که پیگیری مسائل مروست همیشه روی میز ما بوده است، در مورد استفاده از نخبگان مروستی در حوزه حاکمیتی و مدیریتی استان، 
گفت: مدیر کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی که قائم مقام وزیر در استان محسوب می شود، مشاور و دستیار استانداری در موضوع مناطق کمتر برخوردار، مدیر 
کل پخش فراوردهای نفتی، مدیر عامل بانک توسعه تعاون، مدیر کل امور عشایری استان و برخی دیگر از مدیران استان، مروستی هستند و در مجموع سابقه 

نداشته از حوزه انتخابیه شش شهرستان کمتر برخوردار یزد این تعداد مدیر تصمیم گیرنده در استان داشته باشیم.
وی با تاکید این دولت بر رعایت عدالت در حوزه های مختلف، اظهار کرد: سعی کرده ایم سهم شهرستان های کمتر برخوردار از مدیریت استان حفظ شود و 
به زودی نیز یک مدیر دیگر از شهرستان های کمتر برخوردار را در استان منصوب خواهیم کرد. وی در بخش دیگری از سخنانش خاطرنشان کرد: خوشبختانه 
مشکل 200 ساله بین آستان قدس و شهرستان مروست با چندین سفر به مشهد و پیگیری دو مطالبه تامین زمین و آب تقریباً مرتفع شده و امیدواریم در قالب 

جلسه نهایی با عنایت حضرت امام رضا)ع(، رفع این مشکل را به عنوان یک عیدی به مردم در سال 1403 هدیه دهیم.

استفاده از پساب فاضلاب در صنعت
آب مصرفی مس سونگون از پساب تصفیه خانه اهر تامین می شود

آذربایجان شرقی - ماهان فلاح: مدیرعامل آب و فاضلاب استان آذربایجان شرقی با اعلام اینکه قرارداد مربوط به تاسیسات فاضلاب 
شهر اهر و مرند با سرمایه گذاری 38 هزار و ۶00 میلیارد ریال با شرکت مس سونگون با حضور رئیس جمهور مبادله شد، گفت: بر 

این اساس استفاده از پساب، جایگزین آب متعارف در این مجتمع معدنی می شود.
محمد خانی با اشاره به تغییر شرایط اقلیمی و کاهش منابع آبی بر ضرورت استفاده بهینه از منابع موجود تاکید کرد و گفت: 
دولت سیزدهم قدم های خوبی برای بهبود مدیریت و ارتقای بهره برداری از منابع آبی کشور برداشته است و استفاده از پساب 
فاضلاب در صنعت هم از جمله شیوه های قابل اجرا در این راستاست. وی با اشاره به اینکه در سال آبی جاری میزان بارندگی 
نسبت به سال قبل بهتر شده است هرچند نسبت به دراز مدت همچنان در میزان بارش ها به میزان 20 درصد کاهش داریم 
ولی ذخایر سدها نسبت به سال قبل بهتر شده و منابع زیرزمینی نیز بهتر از سال قبل تقویت شده است، ادامه داد: پیش بینی 
می کنیم در تابستان سال 1403 نسبت به سال جاری با تنش آبی کمتر مواجه شویم اما این دلیل نمی شود که بهینه مصرف کردن 
و صرفه جویی فراموش شود. لازم به ذکر است طی روزهای گذشته 14 قرارداد سرمایه گذاری تکمیل و توسعه تأسیسات فاضلاب کشور 
با مشارکت بخش خصوصی در هفت استان به ارزش 190 هزار میلیارد ریال به امضا رسید. آیین برگزاری امضای قراردادهای سرمایه گذاری تکمیل و توسعه 
تأسیسات فاضلاب کشور با مشارکت بخش خصوصی با حضور سید ابراهیم رئیسی برگزار شد. این 14 قرارداد از طریق واگذاری پساب تصفیه خانه های فاضلاب 

به صنایع بزرگ و کوچک، با حجم 47 میلیون مترمکعب در سال در بخش تکمیل و توسعه زیرساخت ها و طرح های فاضلاب صورت خواهد گرفت.
به موجب این قراردادها، پروژه های تکمیل و توسعه تأسیسات فاضلاب در سیستان و بلوچستان، قم، آذربایجان شرقی، اصفهان، مرکزی، سمنان و فارس در 
ازای واگذاری بخشی از پساب این استان ها به شرکت های سرمایه گذاری به انجام خواهد رسید. با اجرای این قراردادها بخشی از نیاز آبی صنایع بزرگ تأمین و 
استفاده از آب متعارف در صنایع حذف می شود. مجتمع مس سونگون بزرگترین مجموعه معدنی شمال غرب کشور است که در 100 کیلومتری شمال شرق تبریز 
و 25 کیلومتری ورزقان و در همسایگی جمهوری های آذربایجان و ارمنستان قرار دارد. معدن مس سونگون با یک میلیارد و 500 میلیون تن ذخیره شناسایی 
شده بزرگ ترین معدن مس کشور است. آب مصرفی مجتمع معدنی مس سونگون از سد حاجیلار چای تامین می شود. البته طرح جامع آب در مجتمع مس 
سونگون در دست اجراست و 90 درصد آب مصرفی این مجتمع بازیافت می شود. عملیات ساختمانی تصفیه خانه فاضلاب اهر از اسفند ماه سال 1381 و 
عملیات تجهیزاتی از فروردین ماه سال 1382 شروع شد و در نیمسال اول سال 1387 به بهره برداری رسید. سالانه بیش از هشت میلیون متر مکعب آب پایدار 

در تصفیه خانه فاضلاب اهر تجمیع می شود.

آذربایجان شرقی - ماهان فلاح: مدیرعامل شرکت گاز آذربایجان شرقی گفت: 
مصرف گاز مشترکین استان در سال گذشته 43 میلیون متر مکعب نسبت 

به سال 1401 کاهش یافته است.
نادر کمالی اظهار کرد: سال گذشته پنج میلیارد و 100 میلیون مترمکعب 
گاز در بخش خانگی استان مصرف شد که 20 میلیون متر مکعب نسبت 

به سال قبل آن کاهش نشان می دهد.
منابع  جزء  که  طبیعی  گاز  بهینه  مصرف  موضوع  کرد:  اضافه  وی 
و  فرهنگ سازی  بحث  در  شرکت  اولویت های  از  است،  تجدیدناپذیر 
مسئولیت های اجتماعی است و ضرورت دارد در تمامی حوزه های انرژی آب و 

برق و گاز اصل صرفه جویی رعایت شود.

کمالی گفت: به رغم افزایش تعداد مشترکین در بخش های خانگی، صرفه جویی اتفاق افتاده در سایه 
همراهی و همیاری همگانی است.

وی افزود: هم اکنون یک میلیون و 802 هزار و 982 مشترک گاز طبیعی در استان وجود دارد و پایداری 
گاز مصرفی این تعداد مشترک، در نتیجه تلاش شبانه روزی همکاران این شرکت محقق شد.

وی خاطرنشان کرد: زمان بهره مندی مشترکین از آسایش و گرمای گاز در شب های زمستان، همکاران 
عملیاتی این شرکت در سردترین ساعت های شب با حضور در ایستگاه های گازرسانی بحران ها را مدیریت 

و پایداری گاز را حفظ کرده اند.
کمالی ادامه داد: تجهیزات به روز و مانتیورینگ و رصد مداوم ایستگاه های گازرسانی از طریق سامانه 
های نرم افزاری و استقرار اطلاعات مکانی مشترکین از طریق سامانه GIS از دیگر مزیت های شرکت در 

حفظ پایداری گاز طبیعی است.

مدیرعامل شرکت گاز استان اعلام کرد
کاهش مصرف گاز مشترکین آذربایجان شرقی 


